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HOGYAN TELT AZ ÉVE? 

Rendeletmódosítás várható 

Marad a vásárhelyi 
onkológia 

Csőáthúzás Szegednél, a Tisza alatt 

Kacskaringózó szennyvíz 

Újévi koncert Szegeden 
Az Audit&Audio Kft. az elmúlt években megszokott módon 2006. ja-
nuár 1 - jén ismét megrendezi tradicionális bécsi stílusú újévi gálakon-
certjét a Szegedi Nemzeti Színházban. A szegedi szimfonikusok tag-
jaiból alakult Strauss Zenekar, Andrejcsik István, Forgó Nóra, Kóbor 
Tamás és a Grinzing Vocal mellett fellépnek a Magyar Állami Opera-
ház magánénekesei, Csonka Zsuzsanna, Péter Cecília, valamint Kiss 
Zoltán, a Budapesti Operettszínház tagja. Az ünnepi műsort a Hol-
landiában élő, szegedi születésű Szabó F. Attila állította össze, házi-
gazda-konferanszié: Rácz Tibor. A műsorban Koczka Ferenc vezény-
letével a népszerű Strauss-, Róbert Stolz, Jacobi-, Erkel-, Kálmán-, 
Huszka- és Lehár-dallamok mellett különlegességek is felcsendül-
nek: három ősbemutatót és három magyarországi bemutatót is hall-
hat a közönség. Belépőjegyek a színház Kelemen utcai jegyirodájában 
és az Audit&Audio Kft. irodájában (Mikszáth K. u. 24., telefon: 
315-128| kaphatók. 

Mázsaszám dobálják szét az abroncsokat 

Makó is átveszi 
a sokat futott gumikat 
Megelégelték Makó önkor-
mányzatánakvezetői a város kö-
rüli illegális autógumi-lerakó-
kat, így magánszemélyek a volt 
VGV-telepen leadhatják a feles-
leges abroncsokat. 

MUNKATÁRSUNKTÓL 

A Makó körüli utak mentén sok-
felé szomorú látvány fogadja az 
autósokat: van, ahol kupacokban 
állnak az illegálisan lerakott, 
vagy szétdobált autógumi-abron-
csok. A város vezetése megelé-
gelte az önkényesen kialakított 
szemétlerakókat, és a napokban 
úgy döntött, magánszemélyek 
részére ingyenesen lehetővé te-

szi, hogy egy kijelölt helyen ott-
hagyhassák a feleslegessé vált 
gumiabroncsokat. 

Az önkormányzat munkatár-
saitól megtudtuk: a makóiak az 
önkormányzat Aradi úti telepén, a 
volt VGV-telepen szabadulhatnak 
meg a használhatatlanná kopott 
nyári kerékgumiktól, ugyanis 
több kérelem is érkezett, amikben 
azt tudakolták, hogy a nyári gumi 
leváltásakor hová fordulhatnak a 
veszélyes hulladékkal. Azért, hogy 
elkerüljék a nagyüzemi hulladék-
lerakást, a telepen minden ab-
ronccsal érkezőtől megkérdezik 
nevét, sőt még annak a gépkocsi-
nak a rendszámát is, amin az el-
használódott kerekek futottak. 

Csongrád megyei és dél-alföldi népmesék előadóit várják arra a ver-
senyre, amit a magyar kultúra napja alkalmából szervez a szegedi 
Százszorszép Gyermekház. A nevezők óvodás, általános iskolás, kö-
zépiskolás és felnőtt kategóriában indulhatnak egy szabadon válasz-
tott mesével, amelyet szakmai zsűri értékel. Minden résztvevő aján-
dékot, a dobogósok díjakat is kapnak, valamint később városi rendez-
vényeken szerepelhetnek. A jelentkezési lapokat január 10-éig kell le-
adni az intézményben. Fotó: Gyenes Kálmán 

H O N V É D H Ő S Ö K 
A szegedi Honvéd 
Hagyományőrző Egyesület és a 
Belvárosi Egyházközösség ma 
délután 3 órakor koszorút helyez 
el az 5. honvéd gyalogezred 
hőseinek emlékművénél. A 
dombormű a fogadalmi 
templom nyugati tornyának 
falán található. A szervezők 
minden érdeklődőt várnak az 
ünnepségen. 

A S Z E G E D I K A M A R A Z E N E K A R 
K O N C E R T J E 
A Filharmónia Kht. kamarabérleti 
D sorozatában a Szegedi 
Kamarazenekar ad koncertet ma 
este fél 8-tól az SZTE 
Zeneművészeti Főiskolai Karának 
Fricsay Termében. Az együttes 
hangversenymestere Kosztándi 
István hegedűművész, a műsoron 
Albinoni Oboaversenye, Mozart 
Fagottversenye, Vivaldi oboára és 
fagottra írt versenyműve, 
valamint Dvorák E-dúr 
szerenádja szerepel. A 
közreműködő szólisták: Steiler 
Tamás oboaművész és Vizsolyi 
Lívia fagottművész, a Szegedi 
Szimfonikus Zenekar 
muzsikusai. 

J Ó Z S E F A T T I L A - E S T 
József Attila Medvetánc című 
kötetének reprint kiadását, 
valamint Fenyvesi Félix Lajos: 
József Attila-énekek című új 
kötetének bemutatóját tartják 
ma délután 5 órától a Németh 
László Városi Könyvtár 
olvasótermében. Vendégek: 
Simon Ferenc tanár és Galkó 
Bence színművész. 
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Mégiscsak megmarad a vásárhe-
lyi Erzsébet-kórház onkológiai 
osztálya. 

A rákbetegek ellátását, kezelé-
sét szolgáló részleg bezárását -
mint arról beszámoltunk - az 
Egészségügyi Közlönyben közzé-
tett miniszteri rendeletből tud-
ták meg a kórház és a város veze-
tői. Aztán hétfőn délután a fővá-
rosban tartotta ülését az onkoló-
giai kollégium, s ezt követően 
hívta fel telefonon Thurzó László 
szegedi onkológus Kallai Árpá-
dot, az Erzsébet-kórház főigazga-

Hatalmas csőrendszert vezetett át a Szeviép 
Rt. tegnap a Tisza medre alatt. A szennyvíz-
és csapadékvíz-elvezető helyét három hétig 
ásták ki, a csőbehúzás viszont nem egészen 
két óra hosszáig tartott . 

A vízen úszó cölöpös munkagép három hétig 
szedte-emelte ki a hordalékot a Tiszából és ke-
resztben egy hatalmas árkot ásott. Ezután elő-
készítették a csőbehúzást: tegnap délelőtt fél 
tízkor pedig megfeszültek az acélkötelek és 
megkezdődött a szenny- és csapadékvizet szál-
htó csövek áthúzása a Tisza alatt. A csörlős ha-
jó a gyermekklinika előtt helyezkedett el, míg 
az "újszegedi oldalon 95 méter hosszú 1400 
milliméter vastag és 230 méter 600 milliméte-
res csőrendszer simult a vezetősínre. Oltványi 
József, a Szeviép Rt. divízió igazgatója elmond-
ta: a körülmények ideálisak, alacsony a vízál-
lás és az idő is kedvez. Háromnegyed tízkor a 
csörlő kezelője engedélyt kapott a hatvanton-
nás monstrum megmozdítására. 

A csőrendszert a meder alatt négy méter mé-
lyen kiásott árokba vezették. Az újszegedi par-
ton a cső többször önkényesen letért a kijelölt 
pályáról, de az emberek ügyes, begyakorolt 
mozdulatokkal munkagépek segítségével az 
útját állták és a helyes hányba terelték. 

- Legalább huszonöt ehhez hasonló munkán 
vagyunk túl. A szakembereink értik a dolgu-
kat, legutóbb a Duna alatt végeztünk el ilyen 
feladatot - magyarázta Bárányi Sándor, a Sze-
viép Rt. elnök-vezérigazgatója. Hozzátette: ez a 
négymilliárd-háromszázmillió forintos beru-
házás - amibe beletartozik a csőrendszerek át-
vezetése két helyen a Tiszán, két szennyvíz-
tisztító telep felépítése és kettő felújítása - a 
legnagyobb munka a cég életében. 

Fél tizenegykor a nagyobb átmérőjű, de rö-
videbb, pipás cső elmerült a víz alatt. Ezen 
keresztül ömlik majd a sodorvonalba a gyer-
mekklinika felől a csapadékvíz, míg a 
szennyvizet vezető keskenyebb rendszerben 
- ami tizenegy óra után nem sokkal került a 
helyére - szennyvíz áramlik majd az újszege-
di gyűjtőbe. Innen elvezetik a tiszaszigeti át-
emelőhöz és a folyó alatt visszakerül a szege-
di oldalra, a hattyasi tisztítóba. 

- Lehet, hogy bonyolultnak tűnik a Tisza 
alatti kétszeri átvezetés, de sokkal nagyobb rá-
fordítással járt volna, ha a belváros szennyvizét 
egyenesen Hattyastelepre vezetjük - jelentette 
ki Tamás Péter, a Szegedi Víziközmű Működ-
tető és Fejlesztő Rt. létesítmény főmérnöke, 
aki elmondta: a Tisza alatt átvezetett csöveket 
csatlakoztatják a hullámtéri aknákhoz, majd 
homokkal és kővel szórják le. Véglegesen a fo-
lyó hordaléka tömíti be az apró réseket és a cső-
rendszer mozdulatlan marad. 

CS. G. L. Kiépített pályán csúszott a folyóba a két hatalmas cső 

JoóZoltánné faiskola-tulajdonos, ügyvezető (51 éves) 

Békák, könyvek kirándulások 

tóját a hírrel: nyugodtan dolgoz-
hatnak tovább, az osztály mégis 
megmarad. 

- Mivel a pénztár három hóna-
pos csúszással küldi a finanszí-
rozást, így még ennyi ideig akkor 
is dolgoztunk volna, ha megszű-
nik az osztály: hiszen a megkez-
dett kezeléseket be kellett volna 
fejezni. A mostani hírnek termé-
szetesen örülünk - fogalmazott 
Kallai Árpád. Hozzátette: akkor 
nyugszik meg teljesen, ha a hiva-
talos közlönyben is megjelenik a 
rendeletmódosítás. Azt ígérte, 
hogy addig is tovább lobbiznak 
az osztály érdekében. 

Megnyugodhatnak a betegek és hozzátartozóik, tovább működhet 
a vásárhelyi osztály ' Fotó: Tésik Attila 

Mesemondó verseny 
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je volt számomra az idei 
év, kikapcsolódásként. 
Faiskolánk területén 
van egy kicsike tó, tele 
természetes táplálék-
kal, kitűnően nőnek 
benne a halak. A ta-
vasszal tenyérnyiként 
belerakott tükörpontyo-
kat másfél kilósán fog-
tuk vissza az ősszel. 

A kirándulások éve 
is volt a mostani. 
Nagy túrázók va-
gyunk, családi, baráti 
körrel idén a Boldog-
kőváralja-Szeged kap-
csolatot mélyítettük 
tovább. 

Fantasztikus, igazi, 
fölújított vár van arra-
felé, Zemplénben, ro-
mantikus környezettel, 
erdő borította hegyek-
kel. És mert kiesik a tö-
meg-idegenforgalom 
hatásköréből, még nem 
tették tönkre a turis-
ták. 

S hát az alkotás éve 
is volt számomra az el-
múlófélben lévő év. 

A nyáron megjelent 
egy könyvem Az üveg-
hegy címmel, jelenleg 
dísznövény-kertészeti 
szakkönyvet írok -
hogy mikorra készül 
el, arra én is kíváncsi 
vagyok." 

Ezer éve nem láttalak, mintha nem is ugyanabban a városban élnénk, hogy 
vagy? A véletlenül összefutó ismerősök szokásos kérdésére a rövid válasz: 
köszönöm, jól. Sosem tudjuk meg, valójában mi foglalkoztatja a másikat, mi 
történt vele - és mi nem. A föntinél egy kicsivel hosszabb válaszért most mi 
keressük meg az önök ismerőseit. Milyen volt az éve? - kérdezzük a 
szegedieket december hátralévő napjaiban. 
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„Ez az év a békák éve 
volt számomra. Abla-
kom alatt tavasszal 
nem a fülemüle csatto-
gott, hanem békakó-
rus szólt. Ebből rögtön 
látszik, hogy kiemel-
kedően belvizes év is 
volt a mostani. 

Baktói faiskolánk-
ban és ot thoni botani-
kuskertünkben egy-
aránt sok növény ki-
pusztult. Érdekes pél-
dául a gránátalma, 
mely a mediterrán vi-
dékek növénye, s mint 
ilyen, szárazságkedve-
lő, jobban megmaradt, 
mint számos más, víz-
igényes növényfaj. 

Az erdeifenyők is 
megmaradtak, holott 
szintén inkább száraz-
ságtűrésükről ismer-
tek, min t vízkedvelé-
sükről - a párás kö-
rülményeket igénylő 
Douglas-fenyők vi-
szont 'kimentek', ho-
lott nem is érte őket a 

belvíz. Mindez sejteti: volt sikeres számomra 
mint faiskola-tulajdo- ez az év. 
nosnak, nem túlzottan A horgászat esztende-

Joó Zoltánné sokat horgászott Fotó: Gyenes Kálmán 


